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Łuków, dn. 5 lutego 2025 r. 

Rada Powiatu Łukowskiego 

Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw Społecznych 

Protokół 1/2025 

1 posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa, Porządku i Spraw Społecznych w dniu 5 lutego 2025 

Miejsce posiedzenia: Starostwo Powiatowe w Łukowie, sala konferencyjna 

Obrady rozpoczęto 5 lutego o godz. 11:00, a zakończono o godz. 11:21 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków komisji. 

OBECNY (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (1): Dariusz Szustek 

Zaproszeni goście: 

1. Wicestarosta Janusz Kozioł 

2. Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Paweł Lucht 

 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj otworzyła posiedzenie i powitała 
przybyłych. Zarządziła sprawdzenie kworum oraz odczytała porządek obrad. Uwag do 
porządku nie było. 

Głosowano w sprawie: Sprawdzenie obecności 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne 

OBECNY (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNY (1): Dariusz Szustek 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zapytała czy ktoś ma uwagi co do 
protokołów. Uwag nie było więc zarządziła głosowanie. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (3): Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

PRZECIW (1): Barbara Chadaj 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zgłosiła, że przez pomyłkę musiała 
nacisnąć przycisk „Przeciw”, a tak naprawdę chciała zagłosować „Za”. 

3. Sprawozdanie z pracy Komisji Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Spraw 
Społecznych za 2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj otworzyła dyskusję. Wobec braku 
chętnych do zabrania głosu i braku uwag stwierdziła, że Komisja przyjmuje zaproponowaną 
treść sprawozdania. 

4. Sprawozdanie Starosty Łukowskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i 
Porządku w 2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj otworzyła dyskusję. Wobec braku 
chętnych do zabrania głosu i braku uwag stwierdziła, że Komisja przyjmuje przedstawioną w 
materiałach treść sprawozdania. 

5. Informacja o działaniach podejmowanych w związku z promocją Powiatu 
Łukowskiego oraz o realizacji i skutkach umów i porozumień zawartych przez Powiat 
Łukowski w 2024 r. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj otworzyła dyskusję.  

Członek Zarządu Jerzy Kędra powiedział, że w tym punkcie zaproponował 
autopoprawkę polegającą na uwzględnieniu w sprawozdaniu obchodów 100-lecia dwóch 
jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej w Gręzówce i w Fiukówce. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj Wobec braku chętnych do zabrania głosu 
i braku uwag stwierdziła, że Komisja przyjmuje przedstawioną w materiałach treść 
sprawozdania z uwzględnieniem autopoprawki. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury przyjmowania zgłoszeń 
zewnętrznych oraz podejmowania działań następczych przez Radę Powiatu 
Łukowskiego. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj poprosiła o wprowadzenie do tematu 
przez Kierownika Biura Rady Powiatu Marcina Tomczaka i otworzyła dyskusję. 

Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak powiedział, że Rada jest 
zobowiązana opracować procedurę zgłoszeń zewnętrznych przez przepisy ustawy, która 
weszła w życie 25 grudnia 2024 r. o ochronie sygnalistów. Z uwagi na to, że rada jest 
organem kolegialnym nie może delegować podejmowania decyzji przez inne osoby np. 
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pracowników starostwa. Dlatego w uchwale jest propozycja aby rozpatrywaniem zgłoszeń 
od sygnalistów zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji i ona będzie 
przygotowywała projekty uchwały Rady Powiatu Łukowskiego. Rada Powiatu będzie 
decydowała co dalej z takim zgłoszeniem robić. Były pytania na poprzednich komisjach 
odnośnie zgłoszeń anonimowych, więc ustawa mówi, że zgłoszenia anonimowe mogą być 
rozpatrywane, natomiast słowo „mogą” oznacza, że mogą, ale nie muszą i to jest do decyzji 
organu. W propozycji uchwały Rady Powiatu Łukowskiego jest napisane, że zgłoszenia 
anonimowe nie będą rozpatrywane. No z tego powodu między innymi, że to jest uchwała 
dotyczy ochrony sygnalistów, jeśli mamy zgłoszenie anonimowe może być rozpatrywane w 
każdym innym trybie, ale nie w trybie ochrony sygnalistów, ponieważ nie ma tego sygnalisty 
tak naprawdę, bo się nie podpisał. To jedna rzecz, a druga rzecz w tym trybie tej ustawy, jeśli 
ktoś złoży fałszywe, fałszywe doniesienie, fałszywe zgłoszenie o naruszeniu prawa może być 
ukarany za to. W przypadku zgłoszeń anonimowych nie mamy takiej możliwości, żeby dalej 
ścigać taką osobę. Jest to poważne potraktowanie sygnalisty. My traktujemy poważnie 
sygnalistę, sygnalista traktuje poważnie nas. Dziękuję. 

Radna Agata Zabielska powiedziała, że zostawiłaby Komisji Skarg, wniosków i 
Petycji decydowanie, która skarga będzie rozpatrywana, a która nie. Nie przemawia do mnie 
do końca to tłumaczenie, że to jest o sygnalistach, więc o ochronie. Jeżeli by tak 
ustawodawca jakby negował w ogóle możliwość rozpatrywania tych anonimów, to w ogóle 
by o tym nie wspomniał. Natomiast jest tam możliwość, że może ten anonim być 
rozpatrywany. I nie każdy anonim jest typowo złośliwy, żeby komuś utrudnić, ale są też 
sprawy poruszane rzeczywiste, tak? I nad tym bym się bardziej pochylała. To, że sygnaliści 
mają być chronieni, czy są chronieni, do mnie też nie do końca przemawia. Po prostu ja 
mam ograniczone jakby zaufanie, a w małych miejscowościach tym bardziej. Więc 
zostawiłabym dla dobra jednak, dobrego może nie wiem, samopoczucia albo dobrych 
relacji, poczucia może bezpieczeństwa tych pracowników, taką możliwość, żeby ten 
anonim był rozpatrywany. A co, jeżeli ktoś się podpisze Jan Kowalski? To już jest anonim, czy 
nie? 

Kierownik Biura Rady Powiatu Marcin Tomczak powiedział, że w takim przypadku 
komisja przyjmując zgłoszenie podpisane Jan Kowalski zaczyna weryfikować to zgłoszenie. 
Tak. I jeśli wyjdzie, że to anonim, no to tutaj według tej procedury nie będzie go rozpatrywać. 
Natomiast to jest tylko projekt uchwały, poprawkę można zgłosić na sesji i Rada Powiatu 
zdecyduje, czy jest za przyjmowaniem anonimów i rozpatrywaniem, czy przeciw. A tak jak 
mówiłem, że zgłoszenia anonimowe mogą być w jakimś innym trybie rozpatrywane. 

Radna Agata Zabielska powiedziała, iż chciała, żeby to też brzmiało na tej komisji. 

Wicestarosta Janusz Kozioł zapytał, czy to jest wniosek o wniesienie poprawki, 
który składa Komisja. Jeśli tak to należałoby go przegłosować i wtedy Przewodnicząca 
Komisji będzie zobowiązana zgłosić na sesji taką poprawkę. 

Radna Agata Zabielska powiedziała, że ona tylko zasygnalizowała problem. 
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Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj wobec braku chętnych do zabrania głosu 
zarządziła głosowanie za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury 
przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych oraz podejmowania działań następczych przez Radę 
Powiatu Łukowskiego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (3): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Adamów. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj poprosiła o wprowadzenie Naczelnika 
Wydziału Zarządzania Kryzysowego i otworzyła dyskusję. 

Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Paweł Lucht odniósł się do 4 
kolejnych projektów uchwał. Te projekty są odpowiedzią na wnioski gmin Adamów, krzywda, 
Serokomla i Stanin dotyczące dofinansowania obchodów jubileuszy 100-lecia ochotniczych 
straży pożarnych. W ubiegłym roku Powiat wspierał również inne gminy w tym zakresie i ma 
do tego prawo. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj wobec braku chętnych do zabrania głosu 
zarządziła głosowanie za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Adamów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Krzywda 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zarządziła głosowanie za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Krzywda. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Serokomla. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zarządziła głosowanie za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Serokomla. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Stanin. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zarządziła głosowanie za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Stanin. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (4): Barbara Chadaj, Maciej Cybulski, Jerzy Kędra, Agata Zabielska 

NIEOBECNI (1): Dariusz Szustek 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

11. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj zapytała czy są sprawy różne. Nie było. 

12. Zakończenie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Barbara Chadaj wobec wyczerpania porządku zakończyła 
posiedzenie. 

 

Przewodnicząca Komisji 

Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego 

i Spraw Społecznych 

 

Barbara Chadaj 

 

Przygotował: Marcin Tomczak 


